
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes supplerende svar på spørgsmål nr. 716 af 12. august 2014 (alm. del). 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Brian Mikkelsen (KF).  

 

 

Karsten Lauritzen  

/ Per Jacobsen 

  

2. oktober 2015 
J.nr. 15-1574788 

  

Skatteudvalget 2013-14
SAU Alm.del supplerende svar på spørgsmål 716
Offentligt

Skatteudvalget 2015-16
SAU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 197
Offentligt



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

”Vil ministeren redegøre for, hvordan myndighederne kontrollerer, at danske kunder selv 

anmelder de punktafgifter, de er pligtige til selv at anmelde, i forbindelse med køb af 

punktafgiftspligtige varer i udenlandske netbutikker? ” 

 

Svar 

Jeg kan forholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra SKAT: 

 

”Der fremsendes supplerende svar, da det tidligere svar var baseret på en forventning om, 

at SKAT ville modtage kontroloplysninger fra de tyske myndigheder om tyske netbutik-

kers salg af punktafgiftspligtige varer til herboende borgere. Forud for besvarelsen havde 

de tyske myndigheder i et foreløbigt svar tilkendegivet, at oplysningerne kunne leveres i 

efteråret 2014. I det endelige svar fra marts 2015, har de tyske myndigheder afvist at udle-

vere de ønskede oplysninger på grund af manglende hjemmel.  

 

SKAT har udarbejdet en arbejdsbeskrivelse til brug ved stikprøvevis kontrol af køretøjer, 

som transporterer punktafgiftspligtige varer fra Tyskland til Danmark. Oplysninger fra 

kontrollerne anvendes til senere kontrol af, om de herboende borgere angiver deres 

punktafgiftspligtige køb. 

 

SKAT overvåger løbende udenlandske hjemmesider, som målrettet markedsfører punkt-

afgiftspligtige varer til forbrugere bosiddende i Danmark. Overvågningen har til formål at 

kontrollere, om der sker fjernsalg til Danmark. Overvågningen er rettet mod både kendte 

og nye aktører.” 

 

Skatteministeriet vil rette henvendelse til det tyske Finansministerium med henblik på en 

drøftelse af det tyske svar. 

 

Jeg finder, at manglende betaling af punktafgifter som følge af, at flere og flere handler 

over internettet, er en problemstilling, som det er nødvendigt at have fokus på. Hvis det 

ikke lykkes at få de pågældende kontroloplysninger fra de tyske myndigheder, vil jeg 

overveje andre initiativer.  
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